
 RADA MIEJSKA W RADOSZYCACH 

W KADENCJI 2018-2023 

________________________________________________________________ 

 

Znak: OOG.0002.14.4.2019 

 

 

PROTOKÓŁ Nr XIV/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Radoszycach, 

przeprowadzonej w dniu 10 grudnia  2019 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  w  Radoszycach 

przy ul. 1 Maja 7. 

 

W XIV sesji Rady Miejskiej w Radoszycach wzięło udział 12 radnych,  
na ogólną liczbę 15. 

 
W sesji również wzięli udział zaproszeni goście, władze Miasta 

 i Gminy Radoszyce, sołtysi, dyrektorzy szkół, kierownicy szkół oraz  obsługa 
 

Rady Miejskiej w Radoszycach. 

 
 

 Podstawę prawną zwołania sesji stanowił art. 20 ust. 1 ustawy  z dnia 

 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2019 roku, poz. 506 ze 

zm.)w związku z § 22 ust. 1 – 3 Statutu Miasta i Gminy Radoszyce, stanowiącego 

załącznik do uchwały Nr IV/18/2018 Rady Miejskiej w Radoszycach z dnia  

28 grudnia 2018  roku w sprawie uchwalenia Statutu Miasta i Gminy Radoszyce 

(Dziennik Urzędowy Województwa Świętokrzyskiego z dnia 4 stycznia 

2019 r., poz. 165).  

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załącznik  

do  niniejszego protokołu i stanowią jego załączniki.  

Obrady podczas XIV sesji trwały od godziny 1300 do 1445. 

Wersja elektroniczna z posiedzenia XIV sesji Rady Miejskiej w Radoszycach 

znajduje się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy 

w Radoszycach www.radoszyce.biuletyn.net. Na podanej stronie umieszczone są 

również wersje archiwalne posiedzeń Rady Miejskiej w Radoszycach.  

 

   

Ad.pkt.1.Otwarcie XIV sesji Rady Miejskiej w Radoszycach w kadencji 

2018-2023. 

http://www.radoszyce.biuletyn.net/
http://www.radoszyce.biuletyn.net/


 

 
 
 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach poinformował, że na 

podstawie Statutu Miasta i Gminy Radoszyce  § 29 pkt.2. w związku 
 z § 19 pkt.1.prowadził XIV sesję Rady Miejskiej w Radoszycach w kadencji 

2018-2023, po ustnym przekazaniu wykonywanych zadań powierzonych przez 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Radoszycach Pana Mariana Jankowskiego. 
 

Sesję Rady Miejskiej w kadencji 2018–2023 otworzył Wiceprzewodniczący  
Rady Miejskiej w Radoszycach Pan Andrzej Przyjemski. 

 
Pan Andrzej Przyjemski  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach   
poinformował, że osoby uczestniczące w obradach sesji wyrażają zgodę na 

upublicznienie swojego wizerunku zgodnie z przepisami Rozporządzenia 
Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) Nr 2016 / 679 z dnia 27 kwietnia 2016 

roku w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 
osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia 
dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych)” 

 (Dz. Urz. UE L 119 z dnia 4 maja 2016 r., str. 1) – RODO.  
 

Następnie poprosił Radnych o zalogowanie się do systemu głosowania 
elektronicznego. 

 
Nieobecni Radni na sesji byli: Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marian 
Jankowski, Radny Pan  Józef Biały oraz Radny Pan Jan Kaczmarczyk. 

 

Ad.pkt.2. Stwierdzenie kworum.   

 
Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej w Radoszycach Pan Andrzej Przyjemski    
poprosił Radnych o zalogowanie się do systemu głosowania elektronicznego. 

 
Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej w Radoszycach Pan Andrzej Przyjemski   

powitał przybyłych na obrady zaproszonych Gości, Władze Miasta i Gminy 
Radoszyce Pana Burmistrza Michała Pekalę, Zastępcę Burmistrza Pana Grzegorza  
Pakułę, Obsługę prawną w osobie Pani Katarzyny Ptak-Michorek, Dyrektorów 

Szkół z terenu Gminy Radoszyce, Sołtysów z terenu Gminy Radoszyce oraz 
Radnych Rady Miejskiej w Radoszycach. 

 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach stwierdził, 

 że w obradach bierze udział 12 radnych na ogólną liczbę 15, co zgodnie 
 z ustawą z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2019 

roku, poz.506) czyni XIV sesję zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

 

 

Ad.pkt.3.Zatwierdzenie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej 

 w Radoszycach odbytej w dniu 24 września 2019. 

 



 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach Andrzej Przyjemski, zwrócił 

się do radnych z zapytaniem, czy mają jakiekolwiek uwagi lub wnioski do 

protokołu Nr XI/2019 z sesji nr XI Rady Miejskiej w Radoszycach 

przeprowadzonej w dniu 24 września 2019 roku.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej przeprowadzonej w dniu  

24 września.  

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym, w obecności  
12 radnych przy 12 głosach za – jednogłośnie – zatwierdziła protokół  
Nr XI/2019 z sesji Rady Miejskiej w Radoszycach, przeprowadzonej 

 w dniu 24 września 2019 roku w dniu 24 września 2019 roku. 

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt.4 Zatwierdzenie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej  
w Radoszycach odbytej w dniu 29 października 2019 roku. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach Andrzej Przyjemski, zwrócił 

się do radnych z zapytaniem, czy mają jakiekolwiek uwagi lub wnioski do 

protokołu Nr XII/2019 z sesji nr XII Rady Miejskiej w Radoszycach 

przeprowadzonej w dniu 29 października  2019 roku.  

 Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu Nr XII/2019 z XII sesji Rady Miejskiej przeprowadzonej  

w dniu 24 września.  

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym, w obecności 
 12 radnych przy 12 głosach za – jednogłośnie – zatwierdziła protokół  

Nr XII/2019 z sesji Rady Miejskiej w Radoszycach, przeprowadzonej 
w dniu 29 października roku. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt.5 Zatwierdzenie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej 

 w Radoszycach odbytej w dniu 29 listopada 2019 roku. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach Andrzej Przyjemski, zwrócił 

się do radnych z zapytaniem, czy mają jakiekolwiek uwagi lub wnioski do 

protokołu Nr XIII/2019 z sesji nr XIII Rady Miejskiej w Radoszycach 

przeprowadzonej w dniu 29 listopada 2019 roku.  



 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu Nr XIII/2019 z XIII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach 

przeprowadzonej w dniu 29 listopada.  

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym, w obecności 

 12 radnych przy 12 głosach za – jednogłośnie – zatwierdziła protokół  
Nr XIII/2019 z sesji XIII Rady Miejskiej w Radoszycach, 

przeprowadzonej w dniu 29 listopada 2019 roku. 

Protokół z głosowania stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. pkt.6. Przyjęcie porządku obrad XIV sesji Rady Miejskiej  

 
w Radoszycach.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Przyjemski  stwierdził, że projekt 

porządku obrad radni otrzymali i wobec braku sprzeciwu przyjął, że nie zachodzi 

potrzeba jego odczytania. 

 Wiceprzewodniczący poinformował, że w projekcie porządku obrad  
w punkcie 8 pojawił się błąd pisarski, punkt powinien brzmieć: Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radoszyce na lata 2019 – 2032. 
 

Następnie wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski oznajmił, że Burmistrz Miasta 

i Gminy Radoszyce zgłosił wniosek o zdjęcie z projektu porządku obrad 

następujących punktów: 

 punktu  14: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie petycji dotyczącej 

zwiększenia bezpieczeństwa i ograniczenia ilości wypadków drogowych 

z udziałem uczniów, 

punktu 19: Zaopiniowanie sprawozdania z działalności Rady Miejskiej  

w Radoszycach za 2019 rok. 

 
Natomiast  dodanie do projektu porządku obrad punktu : 

punkt 11: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz terminów i miejsca ich 
składania przez właścicieli nieruchomości położonych w granicach 

administracyjnych Miasta i Gminy Radoszyce. 
 

 
W dalszej kolejności obrad Pan  Andrzej Przyjemski Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej  poprosił o zabranie głosu  Pana Burmistrza Miasta i Gminy Radoszyce 

Michała Pękalę. 
 



 

W odpowiedzi Burmistrz  Miasta i Gminy Radoszyce Pan Michał Pękala 
poinformował , że  punkty te zostały przesunięte na najbliższą sesję, tj. 30 
grudnia 2019 roku.  

 
W związku z tym, że na sali  obrad mieliśmy zaszczyt gościć Naczelnika Wydziału 

Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji w Końskich Grzegorza Michorka, 
informacja dotycząca zwiększenia bezpieczeństwa i ograniczenia ilości wypadków 
drogowych z udziałem uczniów została szczegółowo przedstawiona.  

Pozostałe punkty otrzymały numerację zgodnie z kolejnością porządku obrad. 
 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek 

Burmistrza Miasta i Gminy Radoszyce. 

 

 Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 12 

radnych, przy 12 głosach za – jednogłośnie – przyjęła wniosek zgłoszony 

przez Burmistrza Miasta i Gminy Radoszyce.  

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad 

wraz z przegłosowanym wnioskiem Burmistrza Miasta i Gminy Radoszyce.  

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 12 
radnych, przy 12 głosach za – jednogłośnie – przyjęła porządek obrad 

XIV sesji Rady Miejskiej w Radoszycach. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XIV sesji Rady Miejskiej w Radoszycach w kadencji 2018-2023. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3.  Zatwierdzenie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej w Radoszycach odbytej  

w dniu 24 września 2019 roku.  

4. Zatwierdzenie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach odbytej  

w dniu 29 października 2019 roku. 

5. Zatwierdzenie protokołu XIII sesji Rady Miejskiej w Radoszycach odbytej 

 w dniu 29 listopada 2019 roku. 

6. Przyjęcie porządku obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Radoszycach. 

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Radoszyce 

 w okresie od 24.09.2019 roku do dnia 10.12.2019 roku. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Radoszyce na lata 2019-2023. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Radoszyce  

na 2019 rok.  

10.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie stawek tej opłaty. 



 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz terminów 

 i miejsca ich składania przez właścicieli nieruchomości położonych 

w granicach administracyjnych Miasta i Gminy Radoszyce. 

12. Informacja dotycząca zwiększenia bezpieczeństwa i ograniczenia ilości 

wypadków drogowych z udziałem uczniów 

13.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

14.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Radoszyce do 

wykonania działalności w zakresie telekomunikacji. 

15.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 

 w schronisku dla osób bezdomnych oraz schroniskach dla osób bezdomnych 

 z usługami opiekuńczymi.  

16.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 2020-2024. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Rady 

Miejskiej w Radoszycach oraz Komisji stałych Rady Miejskiej 

 w Radoszycach na 2020 rok. 

19. Zaopiniowanie sprawozdania z kontroli realizacji gospodarki finansowej 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Radoszycach. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Zapytania i wnioski sołtysów.  

22. Udzielenie odpowiedzi na interpelację oraz zapytania radnych 

 i sołtysów. 

23. Komunikaty, wolne wnioski i informacje. 

24. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Radoszycach. 

 

Ad. pkt.7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy  

Radoszyce w okresie od 24.09.2019 roku do dnia 10.12.2019 roku.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zabranie głosu Burmistrza 

Miasta i Gminy Radoszyce celem przedstawienia sprawozdania z działalności 

pomiędzy sesjami. 

W tym miejscu Burmistrz Miasta i Gminy Radoszyce Michał Pękala przedstawił 

sprawozdanie ze swojej działalności między sesjami. 

 



 

Pan Burmistrz Michał Pękala, poprosił o uczczenie minutą ciszy śmierć ŚP. 

Ryszarda Relidzyńskiego, człowieka godnego naśladowania, o wielkim sercu  

z którym mocno związana była cała Gmina Radoszyce. 

 Treść sprawozdania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej zwrócił się do radnych oraz zaproszonych 

Gości z zapytaniem, czy mają uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, 

 że Rada Miejska w Radoszycach przyjęła do aprobującej wiadomości 

przedstawione sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Radoszyce  

z działalności pomiędzy sesjami, tj. od dnia 24 września 

 do 10 grudnia2019 roku. 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował radnych, że wszystkie 

projekty uchwał zostały zaopiniowane przez Radcę Prawnego i znajdują się 

 w dokumentacji Rady Miejskiej w Radoszycach. Dodał, że procedowane projekty 

uchwał były opiniowane podczas wspólnego posiedzenia Komisji stałych Rady 

Miejskiej w Radoszycach, uzyskując pozytywne opinie. 

Pan Andrzej Przyjemski przypomniał, że stosownie do treści art. 25a ustawy 

 o samorządzie gminnym „radny nie może brać udziału w głosowaniu w radzie ani 

w komisji, jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego”. 

 

Ad. pkt.8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Radoszyce na lata 

2019-2023. 

 

Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski poprosił Panią Jolantę Fidos Skarbnika 

Miasta i Gminy Radoszyce, o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Radoszyce na lata2019-2032,  wynika z potrzeby zmiany wykazu przedsięwzięć  

do WPF-u, a konkretnie przedsięwzięcia pod nazwą odbiór, transport 

i zagospodarowanie odpadów komunalnych pochodzących z nieruchomości 

zamieszkałych, jak również niezamieszkałych gdzie powstają odpady komunalne, 

na terenie Gminy Radoszyce. Zmiana ta wynika z planowanych stawek za odbiór 

odpadów  i dotyczy  roku 2020,gdzie kwota wydatku na ten cel, zwiększyła  się  

o 249 920,00zł.Proporcjonalnie w latach następnych prognozuje się  2% 

zwiększenie wydatków, jak również łączne nakłady finansowe. Zmianie uległy 

również wartości w roku 2019,w tabeli głównej WPF-u zostały dostosowane  do 



 

wartości wynikających ze stałych dochodów i planów wydatków Gminy 

Radoszyce. 

 

Treść projektu uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję nad przedstawionym 

projektem uchwały. 

 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 12 

radnych przy 12 głosach za – jednogłośnie – podjęła 

Uchwałę Nr XIV/73/2019 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radoszyce 

na lata 2019-2032. 

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. pkt.9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian 

 w budżecie Gminy Radoszyce  na 2019 rok. 

 

 

Pan Andrzej Przyjemski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, ponownie poprosił 

Panią Jolantę Fidos, Skarbnika Miasta i Gminy Radoszyce, o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Radoszyce. 

 

Treść projektu uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Radoszyce na 2019 

rok, przewidywał zmniejszenie planu dochodów i planu wydatków 

 o kwotę 63 432,00 zł. W planie dochodów zwiększyła  się część oświatowa 

subwencji ogólnej o kwotę 14 376,00 zł. Jak wynika z pisma Ministra Finansów, 

powyższa kwota przeznaczona była  na dofinansowanie zadań, o jednorazowym 

charakterze nieuwzględnionych  części oświatowej subwencji ogólnej na rok 

2019,w zakresie świadczeń na start dla nauczycieli stażystów. 

Kolejna zmiana w planie dochodów, która się pojawiła to zwiększenie  dochodów 

o kwotę 2000,00 zł z tytułu dożywiania w szkołach. 

Zwiększył się również  plan wydatków analogicznie o kwotę 2000,00 zł na zakup 

artykułów żywnościowych, kolejną zmianą w planie dochodów było zmniejszenie 

w rozdziale 852.95 dochodów w związku z odstąpieniem od umowy na realizację 

zadań wynikających z programu” wieloletniego senior plus”. Zmiana ta związana 

jest z przystąpieniem do korzystniejszej  umowy  naszej Gminy Radoszyce, 



 

 o której mówił w sprawozdaniu Pan Burmistrz Michał Pękala, dotyczącej 

utworzenia” Klubu Seniora”. Kwota dotacji, która została przyznana, a będzie 

wprowadzona do budżetu w 2020 roku, to niecały 1 000 000,00 zł. 

W planie wydatków najważniejszą zmianą było zwiększenie wydatków, 

 w rozdziale 616- są to drogi gminne o kwotę 14 952,00 zł. W rozdziale 754.12 

Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona Przeciwpożarowa o kwotę 7 000,00 zł. 

Rozdział  801 oraz 854 to zmiany wynikające, z wniosków dyrektorów placówek 

oświatowych  terenu Gminy Radoszyce, jak również zabezpieczenie wkładu 

własnego na wypłatę stypendiów dla uczniów.  

 

Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski otworzył dyskusję nad przedstawionym 

projektem uchwały. 

 

 Głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Radoszyce Michał Pękala celem 

wyjaśnienia w kilku słowach, gdyż dłuższa debata odbyła się  na posiedzeniu 

stałych Komisji Wspólnych. Jednym ze zmian budżetu  w 2019 roku było  

przesunięcie „Seniora plus”. Na ten cel po podpisaniu umowy z Panią Wojewodą  

było ponad 90 000,00 zł. Po pierwszym przetargu okazało się, że Gmina 

Radoszyce musiałaby z własnych środków przekazać 25 000,00 zł gdyż  

najtańsza oferta przewyższała tę kwotę. Ponadto w tym samym czasie można 

było skorzystać z dotacji Unii Europejskiej, gdzie umowa ta nie wymagała wkładu 

własnego, Gmina Radoszyce zrezygnowała z projektu „Senior plus” na  kwotę  

95 000,00 zł, a w zamian zawarto  umowę na inwestycję  w kwocie 99 000,00 zł  

w całości finansowanej bez dodatkowego wkładu własnego. Projekt ten będzie 

realizowany  w ciągu 3 lat, rozpocznie się 1 marca 2020 roku, a zakończy 

 1 marca 2023 roku. 

 

Wobec braku pytań i uwag Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 12 

radnych przy 12 głosach za – jednogłośnie – podjęła 

Uchwałę Nr XIV/74/2019    

w sprawie zmian w budżecie Gminy Radoszyce na 2019 rok. 

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

 

 

Ad. pkt.10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenie stawek tej opłaty. 

 



 

Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski poprosił Pana Mariusza Borowskiego 

Kierownika Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska celem omówienia projektu uchwały. 

 

Treść przedstawionego projektu uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję nad przedstawionym 

projektem uchwały. 

 

 Głos zabrał Burmistrz Miasta i Gminy Radoszyce przedstawiając fakt, że 

problem śmieciowy dotyczy nie tylko naszej Gminy Radoszyce, ale również 

Gminy ościenne  wokół nas. Nie jest realne żyć i mieszkać w dzisiejszych czasach 

nie ponosząc żadnych kosztów. Po otwartych przetargach okazało się, że  Gmina 

Radoszyce zobowiązana jest podnieść opłaty za odbiór odpadów komunalnych 

niesegregowanych do kwoty 30,00 zł oraz segregowanych odpadów do kwoty 

15,00 zł, aby Gmina Radoszyce mogła podpisać umowę z wykonawcą, który 

uczestniczył w przetargu. 

 Wynika to z faktu, że kilka czynników złożyło się na podwyżki cen, są nimi  

wzrost opłaty środowiskowej tzw. ekologicznej, wzrost  składek wynagrodzenia, 

wzrost opłat za energię elektryczną, które są planowane od 1 stycznia 2020 roku. 

W ramach zamówień publicznych realizując kalkulację, można podpisać umowę 

lub też nie i realizować następny przetarg, ale jakie będą tego konsekwencje nikt 

nie jest w stanie określić i zagwarantować. 

 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

 

 

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 12 

radnych przy 10 głosach za, 1 głosie wstrzymującym  – większością 

głosów – podjęła 

Uchwałę Nr XIV/75/2019    

 w sprawie wyboru metody ustalenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenie stawek tej opłaty. 

 

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Pan Burmistrz Miasta i Gminy Radoszyce Michał Pękala podziękował radnym Rady 

Miejskiej w Radoszycach za pozytywne rozpatrzenie projektu uchwały. Następnie 

głos zabrał pan radny Robert Nowak informując, że nie jest to decyzją Gminy 

Radoszyce, a ustawą o utrzymaniu czystości i porządków w gminach.  

   



 

Ad. pkt.11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

terminów i miejsca ich składania przez właścicieli nieruchomości 

położonych w granicach administracyjnych Miasta i Gminy Radoszyce. 

 

Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski poprosił Pana Mariusza Borowskiego 

Kierownika Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska celem omówienia projektu uchwały. 

  

Treść przedstawionego projektu uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję nad przedstawionym 

projektem uchwały. 

Głos zabrał Pan Burmistrz Miasta i Gminy Radoszyce Michał Pękala, że ta ustawa 

pozwoli zmniejszyć stawkę z 15,00 zł na 14,00,zł deklarując, że posiada 

kompostownik i w ten sposób po wypełnieniu odpowiedniej deklaracji będzie 

posiadał mniejsze koszty. 

 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
 
 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 12 

radnych przy 12 głosach za – jednogłośnie – podjęła 

Uchwałę Nr XIV/76/2019    

W sprawie wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

terminów i miejsca ich składania przez właścicieli nieruchomości 

położonych w granicach administracyjnych Miasta i Gminy Radoszyce. 

 

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt.12. Informacja dotycząca zwiększenia bezpieczeństwa 

 i ograniczenia ilości wypadków drogowych z udziałem uczniów. 

 

Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski, poprosił o przedstawienie 

informacji Naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji 

 w Końskich Pana Grzegorza Michorka. 

 

Treść przedstawionej informacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

W dalszej kolejności obrad Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję nad treścią 

przedstawionej informacji. 



 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach, pytając  jak 

wygląda zapewnienie bezpieczeństwa  w miejscu zalewu. 

 Naczelnik Pan Grzegorz Michorek odpowiedział, że jest na bieżąco  

w porozumieniu z Komendantem Policji w Radoszycach Jarosławem Smołuchem. 

Dotychczas nie stwierdzono zgłoszeń, interwencji odnośnie picia alkoholu, bądź 

łamanie przepisów prawa. Jeśli będzie taka potrzeba policja będzie 

interweniować. 

Naczelnik zaapelował do sołtysów, aby jeśli wiedzą o nielegalnych wyścigach 

samochodowych wpisywali te informacje  w Krajowej Mapie Zagrożeń lub inne 

zagrożenia. 

Kolejną prośbą do sołtysów była reakcja na uszkodzone oświetlenia przy 

przejściach dla pieszych, drogach, chodnikach. 

Następna prośba to informowanie mieszkańców przez sołtysów poszczególnych 

miejscowości, o noszeniu kamizelek odblaskowych po zmroku. 

Burmistrz Miasta i Gminy Radoszyce podziękował Naczelnikowi Panu Grzegorzowi 

Michorkowi za współpracę z Miastem i  Gminą Radoszyce. 

Burmistrz Pan Michał Pękala poprosił o edukację rowerzystów z chwilą 

ukończenia wszystkich ścieżek pieszo-rowerowych, które są w trakcie budowy.  

 

W trakcie obrad przybył radny Pan Jan Kaczmarek. 

 

 

 

 

Ad. pkt.13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski poprosił Panią Marlenę 

Laskowską, celem omówienia projektu uchwały. 

 

Treść przedstawionego projektu uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję nad treścią  przedstawionego  

projektu uchwały. 

 

Głos zabrał Burmistrza Miasta i Gminy Radoszyce informując, że poprzedni 

projekt uchwały podatkowej zatwierdzony był w 2012 roku, i od tamtego 

momentu nie uległ zmianie co do  wysokości stawek podatku, gdzie subwencje 

oraz inne wydatki windowały w górę. 

Obecnie uległy zmianie jedynie w części uchwały stawki podatku dotyczące 

prowadzenia działalności gospodarczych. 

Burmistrz Miasta i Gminy Radoszyce ponownie podziękował, że dzięki 

wspaniałemu zespołowi  współpracowników udało się ocalić stawki podatku od 

nieruchomości. 



 

 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
 

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 13 

radnych przy 13 głosach za – jednogłośnie – podjęła 

Uchwałę Nr XIV/77/2019    

W sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt.14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia 

Gminy Radoszyce do wykonania działalności w zakresie telekomunikacji. 

  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach, poprosił Panią Paulinę Pakułę 

Kierownika Referatu Promocji i Spraw Społecznych o przedstawienie projektu 

uchwały. 

 Treść przedstawionego projektu uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Następnie podziękował za przedstawione informacje i otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 
  

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 13 

radnych przy 13 głosach za – jednogłośnie – podjęła 

Uchwałę Nr XIV/78/2019    

w sprawie przystąpienia Gminy Radoszyce do wykonania działalności 

 w zakresie telekomunikacji.  

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. pkt.15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia  w schronisku dla osób bezdomnych oraz schroniskach dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

 

Pan Andrzej Przyjemski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

 w Radoszycach, poprosił o zabranie głosu Panią Jolantę Moszczyńską Kierownika 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radoszycach celem omówienia 

projektu uchwały. 



 

Treść przedstawionego projektu uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

W dalszej kolejności obrad Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję, nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 
 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 13 

radnych przy 13 głosach za – jednogłośnie – podjęła 

Uchwałę Nr XIV/79/2019 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia  w schronisku dla osób bezdomnych oraz 

schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

 

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. pkt.16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na lata 

2020-2024. 

 

Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski poprosił Pana Mariusza Borowskiego, 

Kierownika Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska celem omówienia projektu uchwały. 

 

Treść przedstawionego projektu uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Pan Andrzej Przyjemski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

 w Radoszycach otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 

Głos zabrała Pani Radna Anna Ściegienna informując, że nie może brać udział 

 w głosowaniu, gdyż jest najemcą lokalu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach Andrzej Przyjemski  

przypomniał, że stosownie do treści art. 25a ustawy o samorządzie gminnym 

„radny nie może brać udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji, jeżeli dotyczy 

ono jego interesu prawnego”. 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 13 

radnych przy 12 głosach za, 1 głosie wstrzymującym  – większością 

głosów – podjęła 



 

Uchwałę Nr XIV/80/2019 

W sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminy na lata 2020-2024. 

 

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt.17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

gminy. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski, poprosił Pana Mariusza Borowskiego, 

Kierownika Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska celem omówienia projektu uchwały. 

 

Treść przedstawionego projektu uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Pan Andrzej Przyjemski Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

w Radoszycach otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 

Ponownie głos zabrała Pani  Anna Ściegienna informując, że nie może brać udział 

 w głosowaniu, gdyż jest najemcą lokalu. 

 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 13 

radnych przy 12 głosach za, 1 głosie wstrzymującym  – większością 

głosów – podjęła 

Uchwałę Nr XIV/81/2019 

w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy. 

 

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

  

 

Ad. pkt.18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów 

pracy Rady Miejskiej w Radoszycach oraz Komisji stałych Rady Miejskiej 

 w Radoszycach na 2020 rok. 

 

Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski  przedstawił plan pracy Rady Miejskiej, 

następnie otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 



 

Treść przedstawionego projektu uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności  

13 radnych przy 12 głosach za – jednogłośnie – podjęła 

Uchwałę Nr XIV/82/2019 

w sprawie  przyjęcia planów pracy Rady Miejskiej w Radoszycach oraz 

Komisji stałych Rady Miejskiej w Radoszycach na 2020 rok. 

 

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt.19. Zaopiniowanie sprawozdania z kontroli realizacji gospodarki 

finansowej Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Radoszycach. 

 

Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski, poprosił Panią Halinę Budkowską 

Dyrektora Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Radoszycach, celem 

przedstawienia sprawozdania.  Następnie dalsze informacje dotyczące 

sprawozdania, przedstawiła główna księgowa PZOZ w Radoszycach Pani Barbara 

Szustak. 

 

Treść przedstawionego sprawozdania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski następnie otworzył dyskusję nad 

przedstawionymi informacjami.   

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący Andrzej Przyjemski, poprosił 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Leszka Myszkowskiego  

o przedstawienie opinii na temat sprawozdania z kontroli realizacji gospodarki 

finansowej Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Radoszycach. 

 

Treść opinii stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

W dalszej kolejności obrad Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie treść  

przedstawionej opinii.  

Rada Miejska w Radoszycach w głosowaniu jawnym w obecności 12 

radnych przy 11 głosach za, 1 głosie wstrzymującym  – większością 

głosów przyjęła sprawozdania z kontroli realizacji gospodarki 

finansowej Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Radoszycach. 



 

W głosowaniu nie wzięła udziału Pani Radna Wiesława Król. 

 

Ad. pkt.20. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Pan Andrzej Przyjemski, Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Radoszycach 

przypomniał, że w myśl § 85 ust. 1 – 5 Statutu Miasta i Gminy Radoszyce 

stanowiącym załącznik do uchwały Nr IV/18/2018 Rady Miejskiej w Radoszycach 

z dnia 28 grudnia 2018 roku  

w sprawie uchwalenia Statutu Miasta i Gminy Radoszyce(Dziennik Urzędowy 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 4 stycznia 2019 roku,poz.165) 

interpelacje i zapytania radnych mogą być składane zarówno ustnie, jak też na 

piśmie. 

Następnie zapytał, kto z Państwa radnych chciałby zgłosić zapytania lub 

interpelacje. 

Radna Dorota Szustak poprosiła o uzupełnienie lamp w miejscowości 

Nalewajków. 

Ad. pkt.21.Zapytania i wnioski sołtysów.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zapytał, kto z sołtysów chciałby zgłosić 

zapytania bądź wnioski. 

Pisemną interpelację zgłosiła również  Pani Krystyna Makuch Sołtys sołectwa 

Kłucko. 

Treść interpelacji stanowi załącznik do protokołu. 

Sołtys miejscowości Momocicha Tadeusz Studziński zapytał o naprawę drogi 

 w miejscowości Momocicha. 

Następnie pan Andrzej Kałuziński Sołtys miejscowości Podlesie zapytał 

 o powstanie placu zabaw. 

Na zgłoszone zapytania Burmistrz Miasta i Gminy Radoszyce Pan Michał Pękala 

udzielił odpowiedzi w punkcie 22. 

Ad. pkt.22. Udzielenie odpowiedzi na interpelację oraz zapytania  

 

radnych i sołtysów. 

Burmistrz Miasta i Gminy Radoszyce Pan Michał Pękala poinformował, że  

w miejscowości Nalewajków zaprojektowanych jest 



 

 5 lamp. W najbliższym czasie planowane jest doprojektowanie  kolejnych po 

podpisaniu umowy z PGE na dzierżawę słupów. 

W odpowiedzi na zapytanie Sołtysa sołectwa Momocicha Fundusz Sołecki 

finansowany jest tylko w części z budżetu Gminy Radoszyce. Zamawiając  

5 samochodów ciężarowych żwiru tylko dla miejscowości Momocicha jest to 120 

ton i nie jest to realne finansowo w obecnej sytuacji. 

W odpowiedzi skierowanej do Sołtysa sołectwa Podlesie, Burmistrz Miasta 

 i Gminy Radoszyce Pan Michał Pękala odpowiedział, że po przedstawieniu 

 i zaakceptowaniu budżetu na 2020 rok, oraz po wstępnych rozmowach 

 z mieszkańcami będą podejmowane wstępne decyzje.  

Na pytanie radnego Pana Macieja Nieduziak o lampy z innych projektów   

i w innych miejscowościach kiedy będą realizowane, Burmistrz Miasta i Gminy 

Radoszyce Pan Michał Pękala odpowiedział, że sukcesywnie wszystko będzie 

realizowane zgodnie z przewidywanymi projektami..  

Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej w Radoszycach  

Pan Andrzej Przyjemski stwierdził, że Rada Miejska w Radoszycach 

udzielone odpowiedzi na interpelacje oraz zapytania Sołtysów przyjęła 

jednogłośnie do aprobującej wiadomości. 

Ad. pkt.23. Komunikaty wolne wnioski i informacje. 

 Głos zabrał Radny Pan Robert Nowak z informacją, że wszystkie podwyżki które 

mają miejsce w naszym kraju, związane są z licznymi wypłatami zasiłków jakie 

mają miejsce obecnie. 

Ad. pkt.24. Zamknięcie obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Radoszycach. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Pan Andrzej Przyjemski Wiceprzewodniczący 

Rady Miejskiej zamknął obrady XIV sesji Rady Miejskiej w Radoszycach 

 w kadencji 2018 – 2023, dziękując wszystkim za udział w przeprowadzonym 

posiedzeniu. 

 

Protokołowała: Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

/-/ Longina Lewicka /-/ Andrzej Przyjemski 

 


